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Groennormen/ Bomenplan 

Als eerste gemeente in Nederland gaan we in Groningen werken met groennormen. Dat is heel 
belangrijk want we hebben afgesproken om vooral te bouwen in bestaand stedelijk gebied en dat 
betekent dat de concurrentie op wat er in de openbare ruimte moet gebeuren steeds groter 
wordt. Er zijn een heleboel redenen waarom het belangrijk is ons bestaande groen te 
beschermen en kwalitatief groen toe te voegen. Groen is belangrijk voor de biodiversiteit, 
gezondheid van mensen, iedereen wordt er blij van. Met het snel veranderende klimaat wordt het 
ook steeds belangrijker voor de leefbaarheid en veiligheid waar het gaat om hittestress, extreem 
weer en droogte. Kortom: we moeten ervoor zorgen dat we fors investeren in groen de komende 
jaren. We doen dat door een verplichting op te leggen voor de hoeveelheid groen die in een 
bepaald project moet komen. Per deel van de gemeente verschillen de bandbreedtes, maar stap 
voor stap werken we aan een steeds groenere gemeente.  

Belangrijke ontwikkeling die hiernaast loopt is het bomenplan. Cecil Konijnendijk helpt ons met 
het maken van een nieuw bomenplan. De eerste versie is gemaakt met hulp van een heleboel 
mensen en organisaties uit onze gemeente en bijna klaar. Wat we gaan doen is gestructureerd 
toewerken naar een gemeentebreed netwerk aan diverse en kwalitatief goede bomen met forse 
boomkronen. Het betekent voor de bomen op gemeentelijk terrein vooral investeren in 
groeiplaatsen die zo goed zijn dat de bomen die we planten heel erg lang meekunnen. Op de 
plekken in de gemeente waar de bomen het niet zo goed doen zien we dat er jaren geleden echt 
te weinig aandacht en liefde is besteed aan goede groeiplaatsen dus dat wordt een belangrijk 
aandachtspunt. Onderdeel van het gemeentelijke bos zijn natuurlijk ook de bomen op 
particulier gebied. Daar flink op investeren wordt een ander belangrijk deel van het bomenplan. 

 

Oosterstraat/Gelkinge, Westerhaven 

De herinrichtingsplannen voor twee nieuwe straten in de binnenstad en de Westerhaven zijn 
klaar en gaan richting uitvoering. Voor alle plekken geldt dat er flink meer ruimte komt voor 
voetgangers en verblijven en we fors investeren in het toevoegen van kwalitatief groen. 
Superbelangrijk in de versteende binnenstad. 

Er is aandacht voor spelen in de binnenstad en wat ik zelf heel mooi vind is dat we bij de 
Westerhaven intensief hebben samengewerkt met inwoners, ondernemers en de werkgroep 
Toegankelijk Groningen aan het ontwerp. Die laatste kwam met het idee om oa kinderen van de 
Mytylschool te vragen om te helpen om daar een samenspeeltuin te maken. Dat is een prachtig 
initiatief waar ruimte is voor alle kinderen om te spelen. De gesprekken met de Mytylschool en 
Visio zijn inmiddels geweest en de kinderen en docenten gaan ons helpen om een prachtige 
speelplek te maken waar alle kinderen terecht kunnen. 

 

  



Noorderpoort in het Stadspark 

Het NoorderpoortCollege heeft een tijd geleden contact opgenomen met de gemeente omdat zij 
meer ruimte nodig hebben en oa op de locatie direct naast het Stadspark wilden uitbreiden. Het 
Stadspark is een belangrijke plek waar we goed op passen dus we hebben uitgebreide 
gesprekken voert over het hoe en wat. Er is begonnen met een landschapsarchitect om te kijken 
hoe daar ontwikkelt kon worden en tegelijkertijd het Stadspark versterken. Het ontwerp dat er nu 
ligt is iets waar ik erg trots op ben. De vorige collegeperiode is de Visie Stadspark vastgesteld. 
Daar is onderscheid gemaakt in verschillende delen van het Stadspark om ervoor te zorgen dat 
er in het ene deel reuring kan zijn, terwijl we in het andere deel zorgdragen voor de natuur. 

Het deel van het Noorderpoort valt in het kader 'reuring'. Er is een 0-meting gedaan van de 
ecologie in dat gebied en een plan gemaakt waarbij de ecologische waarde van het gebied 
rondom de school enorm versterkt wordt. Er wordt verbinding gemaakt met het Stadspark en het 
parkgedeelte rondom de school komt in beheer van de gemeente Groningen. Er komt dus door 
deze ontwikkeling een stuk park bij voor Groningers. Een mooi voorbeeld van hoe we 
ontwikkelingen samen oppakken en daarmee voor iedereen een stukje Groningen mooier en 
beter maken. 

 

Financiën 

De lobby vanuit de gemeenten in de richting van de voorjaarsbrief van het Rijk heeft tot op zekere 
hoogte gewerkt: de korting is voor de gemeente Groningen teruggebracht van 33 naar 27 miljoen. 
Nog steeds geen oplossing maar het laat wel zien dat samen keihard werken aan die lobby 
werkt. Daar gaan we dus mee door. Ook al is er een demissionair kabinet en breekt er weer een 
onzekere tijd aan. 

Op het congres van de Vereniging Nederlandse Gemeenten hebben we het voortouw gehad in 
een motie om de bezuinigingen op de jeugdzorg terug te draaien (onder leiding van Manouska) 
en we hebben moties van Zaanstad gesteund om het ravijn te fixen. 

Voor 2026 lukt het ons om fors te blijven investeren in wat van waarde is voor Groningen: o.a. 
woningen voor iedereen, leefbare dorpen en wijken, de energietransitie, het vergroten van de 
biodiversiteit, ondersteuning voor mensen die het moeilijk hebben en investeringen in 
voorzieningen in onze dorpen en wijken. 

 


